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BAŞKAN. Sayın mesleliaşlanm, Kunılıayın sonuna ulaştık. Tabii bu muılu soı be-
nim görüşllrne göre. Bundarı sonraki çalşmalrımızda da bize geniş bi, ufiık sağla-
yan mudu son oluyc.

Şimdi, progıamımz g€reğinc€, Kurultay sonuç bildirgesini, bizim adınza. Kurulay
adın4 Kımıllay ve Tenip Koıniıesi Başkanı kardeşimiz Hüseyin Erkan Bey okuya-
catlar. Kendilerini mikofona davet ediyorum.

PROF. DR. IrÜsEYN ERKAN_ "Tıııtiye 3. Harita KüJruııayt sğıuç Bildiıgesini
sundu.

BAŞKAN_ Efendim, şimdi de, doğrudeıı görevli olmayan delcge arkadaşlanmızdan
söz almak isteyen varsa, onlara da söz vereceğim. Buyurun Aİif Deukanlı.

ARfi' DELİKANLı- Değeıli Başaıı, değedi kattlımcıtaİ, değerli arkadaşıanm; beş
glın süfcıı niıelikli bir Kuruııayı, 3 üncıı bir Kurulıayt yaşmış bulunuyoruz. Bu Ku-
rulıay tızerinde bazı düşüncelerimi v€ görttşlerimi dilc getiımet istiyorum. Bu, bize
tkı{lm0zdeki kırnılıaylaın düzenloımesirıde daha yarelı, dalıa itgıken olmanm yol-
lanm açar umuduyla bunıan söylüyorum. Başka biı amacım yok

Daha önceki kuruıİaylan da sider gibi izlemi$im. oradaki, birinci eksiğimiz; tlaha

çok &e döntü, kendi sorunlanmızı, Lendi üyelerimizle ğn§üğmu nitelikler zaman
zaman 8crıınüyordu. Birinci Küultayda biraz başka meslek alanlannın da sorunlan-
nm yer eııiğini görtlyoruz. İkinci Kurultayda biraz daha fazıa, bu Kıırutfayda biİaz
daha fazlı Şunu vıJrgulamak isıiyorum: Kunılaylarcla taİttşılan konuıaİ görülüyor
Li, yalnızca hariıa ve kadastro mitığndisleıinin sorunlrı değildir. tjlkeııin bütiınünü
iIgilendiren sorunlardr. ğreyse, Uariıa ve Kadastro Kurulıayında taıırşlan konu-
larla yabndan ilgisi ohn Üaşka uzınanlü alanlannın da yeıalması, onların da fıkirb_
rini ıartışrıa platformuna, bu forma geıirilmesi gerekiyor.

Şimdi, ömeğin çok vakdnizi almayacağm- şhir plancılan, mimadaı, uygutama i-
çerisinde bulunan belediye bışkanlan, kamu kuruluşlarırun, örııeğin "Bu kuruluşun
adı beriltileıck çağırıldığ halde yer a!maü' dendi. Adırun geçirilmesi suıeıiyle, ko.
nuşmacısı yazılrnasa bile, aünın geçirilmesi sureüyle, Küİultaya kaİlımınr biİ tii,
teşvik etıneliyiz, d0rtmeliyiz diye düşünüyorum. Bunun amrcı, konulanmıan doğl
olarak ülke çapma yayılınasını ve çözllınlerinin de elbirliğ ile sağlanması, çözülnıe-
sini yaratac8ktr diye düşünü).orum. Demek ki, Kuultay daha çok kahlımçı bir Ku_
rultay olmalı.

Bir başka mesğleyi vurgulanıak istiyorum. Bu da, Kurultayımvda konulanmızn
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çok yoğun oluşu, Kısa bir şy çıkaıdım pİogramrmızdan. Beş gtın süı€§incc /ı0 koıru

göri§mu$lz. Taİüşnacılar, tebıiğcilgı .10 konu tızerinde ıebliğ veİrnişıer. Bunlün
dşında ise 3 ael otıruın var. Toplam 32 saat ilrün vaınişiz. Bazı sarlınalarla bu,

34 saat, 35 saarc yarmış.

Şimdi, buna göıe bu yoğunlu* fazla. Sanıyorum, önümttzdeki kurultaylarda 40 ko-

nuyu 32 saatte tonuşna yerirıe, betki l0 konuyu. 20 konuyu daha aynnülr; son bif
iki açıkoturumda görüğümilz gibi, daha kaıılıirıcı tarğşmalarıa geçimemiz geıekir

gibi geüyc bana

Böylece, şimdi bu 40 konunun, 32 saate, 5 gİınde 40 konunun gthi§üıme§i neden

kaynalrlanü? Onu biliyoruz. Squnlanmz çol(, yığılrn§ duıumda. Ancat, bunlan

böyle kısa stlrelerle, ki izlemişsinizdir hepiniz, 20 dakika tebıiğcinin t€bliğini oku-
ması veya arılaünası, l0 dakika amşma. Şimdi, Kurultayı diizenleyenlerin mutlaka

bu aceıecilü gözünden kaçmamışur. Bunun kö&eninde sorunhnmzm çokluğu yaı-
yor. Bunu idıai ediyorum, bunu kavnyorurn; ama, gene de çok fazla aceleci olrna-
yalım derim, bu bir öneridir, şahsi göri§ilm. Konulan daha ana başlıklanyla, daha

az kurultaylara getirelim, daha uzun sııre ıarüşalım, rlaha sonuç ç*aıacak gibi bİ
çalışma, bir tlrün vermeye yönelelim.

Bir başka öneri: Böyıe konulan biraz daha stızer, daha uzun stıİe tarüşrsak; öblıİ
kuİutıaya kadar, trneğn şimili,4. Kurulaya kadar bu Kuruııayda konuşulan, önği-
len, Kuİulıay kapanış bildirgesinde biraz ewel gayet giızel özeüenm§ o|an soruıla-
n, izleme birimleri kuralım. Bunlar çok kalabalü olrnasm; 2 kişi, 3 kişi, en fazla 5.

Bu birimler, önümllzdeki Kurulıayda burada lart§ı|an sorunlann geçen iki senelik
stırc içerisinde, ki belki kurultaylar bazen 3 yılcla bir de olabilir. Geçen o süre içeri.

sinde sorunlaı hangi boyutlarda ç&üml€nmiş, hangi ınklalaİda ı*anmış, neden çG
zülemiyor gibi, belki kaba başl*lanyla, bize bir araştırma getirebilirler. Bu biı öne-

ri; olabila.

Bir başka üzerinde durmak islediğim korlu da, muılaka Kuruııa Yiirüırne Kuİuıu ve

Düzenleme Kurulu bunlan di§ünmüştür, düşünınemiş değildiri ancak, gene de ben,

doğusu vurgulamakta yarar görtıyorum. Kurultay sttresini, üyelerimizin kolayca gi-
dip gelebilecekleri bir mevsime gedrmek, eaba bundan daha uygun bir mevsime
gelirmet uygun olabilfu mi? Yani araşğİdabiliı mi? Bunun ilzerinde durmakıa yarar

göriıyorum.

Bu arada söderime sorı verirken, sabnnz ıaşırmadan, Kunıltay Başkanlığı yapan

rtad§lanma, tebliğ verenleıe, siz katalınlara, Kuıutlaym oluşmasında yardımlannı
esirganeyen kuıum ve kurutuşlara, gerçekten böyıe giDel kurulıaylaİ diızenleyen o-
damu Yönetim xuruluna teşekkirİlcrimi açıkça ifade ederim. Saygüar sunanm.

BAŞKAN- Teşekkiir ederim Sayın Aıif Deıikanlı.

Bu Kurııllay\n bazı 9nsızlıklan da var. Tabü bunıann başında benim sesimin hsıt-
lığı geliyor galiba.
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Kuıulıay planlanan biçimde, önemli bir aksama olmakşnu başnyıa amamıandı
kanısndayırn.

Şimdi, ıabii Kunlİayın başaıılı olmasnda, dızenıenmesinde dik*aüi, titiz ve ger_

çekçi üvraııılmasınm çok önemli biı rolü var. bu nedenle, Kuultayımzı d{tzenle-
yğı ve ba$a oda Yöırtim Kunılu üyeleri olmak tı73r€, Kunİtay Ytlİüğne Kuİuıun-
da görev aıan aıtadaşlara ben de candan teş*Hrr ediyorum, başİa ba§kanıan olmat
lrzİ,İe.

ceİçeklcn, hepiniz daha Kırrulay olİnadan önce, o artadaşlann yoğun faaliyeılerine
şhiı oldut. Bu kurulıayda bazı değişiklikler, bazı ,ı,şa açılım girişimleri oldu. Bun-
da da başanlı olundu sanıyorum ve bence küçük çevreıerde Eİ!şabiıeceğimiz soıun-
lar yerine, böyle üha geniş kapsam!ı, daha 8eniş boyutlu sorunlan bıııada dile getü_
memizin ve bunun için de, dışa açılmamızın büyük bir isaberle bir işlem olduğunu i-
fade eünek isüyorum.

seıİiırümtlziın çok önemıi §oıunlan da aynca değişik Panellerde, otufumtarda taft-
şıldı, çarüml€r önğilÜ ve bu taıtışma sonucunda oİuşan rıkirteri 8eniş çaPta sorıuç
bildirgesine yansıEnaya çatştık. Ancak, biraz önce söz atan Arif Delikant kaldeşi_
mizin de dcğindiği gibi, Kurultay'da çok çeşiıli konulan, yoğun bL biçimde gödr$il_
me§i, pek uygun gelmiyoıthna göre <b kişisel kanımca, ömeğin bugünktt yöneğne-
tikle ilgiti ıarüşmalann bu kadar hsa zamana sığdınlması pek uygun otmadı. Dalıa
çok konuşulrna|ı, yöneımelikıe ilgili sorunlar daha çok dile geıirilmeliydi.

Ömeğin, biz, perşınbe giinü iki yerde ofurumlaİ diİzğnIedik ve onun da çok başrılı
olduğunu sanmıyorum. Bir y€rdeki oıurum çok cılız katü, buna tahammilliimtlz
yoh tüyle olmaması gere,kirdi. GeIecek Kuruııayda bu noktalann da göz öntinde tu-
ıalrğna inanıyorum.

Eveı, ıa açış konuşmamdan beri tetrar|anan bir sorun var. Bu KurııItayda görtışülen
ve sonııç bildirgesindo özeııe vuİgulanan sorunlan sözde ya da bildiıilerde bırakma-
mız gerekir. Bilinç|i ve karaıh bir biçimde, yalnz öze indiıgeyerek takipçisi olmalı-
yz. Bunun için de§şi} görüşlcr olabilir, bunun nasıl yapılacağına ilişkin değişik gö-
rüşler olabilir. Fakaı, belki biz sonuç bildirgesinde de bazı nokıalan pas geçmiş ola-
biliriz. O ytizden, konuşulanlann çözürnlenmesinden sonra, nedir önemli oIan? En
çok hangı nokta selcör olafak bizi iıgilendiriyor ve çözüm bekliyor? Bunu ıeşit e-
üp, bunun ne şekilde izleneceğini de, Yönetim Kurulunun yine bir girişimiyle bil_
ıilrc ıespiı eğneliyiz; belki daha daı biı çerçevede. Ama, ne oluısa olsun, şunu gör-
dUm ki, hangi konulaı dar çerçevede Erıtışılırsa tafuşılsın, muttaka daha geniş bif
tabana bunun yayılmasınuı gereği onada; çüüü, o zaman sanki, kapalı kapılar ar:
dında biı şeylo yapıiıyorm§ düşlincesi doğuruyor.

Böyle bir niyelin böyte bir düşüncenin uygulamada olduğunu hiç sanmıyorum. De-
mek ti, geniş tabandan her sorunumuzu aftşmahyE.
Evelbiı noksanımızı daha Kuıulıay nedeniyle değil; ama, bu vesileyle tespit eıik.
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Bu sabah değerıi atadaşmz Ahmet Yaşayan ıelevizyorda Gtine Başlariıen progpa-

mında vcciz bir konuşma yapn; ama o konuşmanın aıifesinde çak sıhnü ç,kiıdi,

çiır*tı, bazı dökiımanlar, bazı göriınüıye yöılelü bazı bilgiler. döLtlrnanlar isteniıdi,

tul"ruat U, ,n için; sonr4 TRT Hariıa Gğnel Komutanlığnca hazrlanmış bir vi-

deo banuan yararlandı.

Şimdi, demet ki, kamu hırumlannda çok önemli biı görev düşüyof. Bu fırsada, her

zaflun elimize geçmiyor. Böyle bir frrsat oıu§nüğunda, bu zamanlarda oda'da hiç ol-

mazsa sa*Ianaıı, bizi ıanıtani fakat, profe.syoneIce hazılanm§ baa banüara ihıiyaç

var diye dtiştlntıyorum.

Gelecek kırulıayda, yine böyle sağlıklı, istekli, dinç ve §orunlara süip ç*E an|a-

y§ıa buluşmak tızere hepinize sağlü, esenlik. muttulıık ve başaılar diliyorum,
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